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Utbildningsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-04-29 

Närvarande 

Beslutande 

Helena Hedman Skoglund (L), ordf., jäv § 48 
Ulrik Wärnsberg (5), 1:e vice ordf., tjänstgörande ordf. § 48 (närvarar på distans) 
Jonas Segersam (KD), 2:e vice ordf. 
Hanna Victoria Mörck (V), 3:e vice ordf. (närvarar på distans) 
Asal Gohari Moghadam (S) (närvarar på distans) 
Jan-Åke Carlsson (S) (närvarar på distans) 
Dima Sarsour (S) (närvarar på distans) 
Agneta Boström (S) (närvarar på distans) 
Susanne Engström (MP) (närvarar på distans) 
Christopher Lagerqvist (M) (närvarar på distans) 
Gabriella Lange (M) (närvarar på distans) 
Fredrik Hultman (M) (närvarar på distans) 
011e Romlin (C) (närvarar på distans) 
Daniel Rogozinski (V) (närvarar på distans) 
Linnea Bjuhr (SD) (närvarar på distans) 

Ej tjänstgörande ersättare 

Petri Lähteenmäki (S) (närvarar på distans) 
Henry Montgomery (S) (närvarar på distans) 
Johan Adler (L) 
Lage Hedin (M) (närvarar på distans) 
Anna Johansson (C) (närvarar på distans) 
Celicia Widell (KD) (närvarar på distans) 
Emma Van Aller (V) (närvarar på distans) 
Jim Andersson (SD) (närvarar på distans) 
Katarina Reigo (M) (närvarar på distans) 

Övriga närvarande 

Susanna Casas Olsson, Utbildningsdirektör 
Erik Ojala, chef Kommunal Förskola (närvarar på distans) 
Christina Stenhammar, Tf. Chef Kommunal Grundskola (närvarar på distans) 
Christine Kastner Johnson, Chef Kommunal gymnasieskola (närvarar på distans) 
Annbritt Öqvist, Chef systemstöd (närvarar på distans) 
Hanna Holtz Wärenfeldt, Enhetschef Verksamhetsnära HR 
Elin Lundkvist, Ekonomichef (närvarar på distans) 
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Outi Ceder, Enhetschef myndighet och resursplanering (närvarar på distans) 
Caroline Sedin, Enhetschef antagning förskola och skola (närvarar på distans) 
Katarina Håkansson, Verksamhetscontroller (närvarar på distans) 
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§38 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att utse Jonas Segersam (KD) att tillsammans med ordföranden justera dagens 
protokoll den 7 maj 2020. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Utbildningsnämnden Datum: 
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§39 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lägga till informationspunkten Utbildningsdirektören informerar, 

2. att lägga till ärendet Hantering av praktisk arbetslivsorientering (prao) med 
anledning av Coronapandemin, 

3. att i övrigt godkänna utsänd föredragningslista. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§40 

Informationsärenden 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lägga informationen till handlingarna. 

Sammanfattning 

Följande informationsärenden föredras på nämnden: 

Utbildningsdirektören informerar 

Arbetsmiljöfaktorer, helårsanalys 2019 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§41 

Förenklad uppföljning per mars/april samt 
helårsprognos 2020 

UBN-2020-02600 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att godkänna förenklad uppföljning per mars samt helårsprognos 2020, samt 

2. att överlämna uppföljningen till kommunstyrelsen 

Sammanfattning 

Med anledning av Coronapandemin har krisledningsnämnden beslutat om ett 
förenklat förfarande för uppföljning per mars månad och helårsprognos. Uppföljningen 
av uppdrag i Mål och budget har ersatts av frågor om pandemins konsekvenser i 
verksamheten. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-04-23 
Bilaga 1: Förenklad marsuppföljning 
Bilaga 2: Uppföljning per mars 2020, frågor relaterade till Coronapandemin 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§42 

Hantering av praktisk arbetslivsorientering 
(prao) med anledning av coronapandemin 

UBN-2020-03058 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att den praktiska arbetslivsorienteringen för elever som går i årskurs 8 läsåret 
2019-20 genomförs ämnesintegrerat på respektive skola under 2020, samt 

2. att respektive rektor utarbetar formerna för genomförandet för berörda elever. 

Sammanfattning 

Huvudmannen ansvarar enligt skollagen för att praktisk arbetslivsorientering 
(prao) anordnas för alla elever under sammanlagt minst tio dagar från och med 
årskurs 8. Syftet med prao är att eleverna ska få kunskaper om arbetslivet inför 
kommande studie- och yrkesval. 

Prao för en elev ska i första hand anordnas på en arbetsplats och i andra hand 
genom att eleven deltar i undervisning på ett yrkesprogram i gymnasieskolan. Om 
det finns synnerliga skäl får andra former av arbetslivsorienterande insatser ersätta 
prao för en elev. 

Under vårterminen 2020 har den planerade praon för elever i årskurs 8 på arbetsplatser 
inte kunnat genomföras. Arbetsplatser har inte tagit emot elever på grund av 
coronapandemin. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-04-29 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§43 

Förslag prisjustering på avtal mellan Uppsala 
kommun och RF SISU Uppland 

UBN-2020-02080 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att en uppräkning av poängpriset sker för 2020 enligt förslag i föredragningen 
nedan, samt 

2. att en generell indexuppräkning sker från och med 2021 med Skolverkets 
fastslagna skolindex. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har ett avtal med RF SISU Uppland (f.d. Upplands 
Idrottsförbund). som löper för tiden 2015-07-01-2019-06-30 med en av nämnden 
beslutad förlängning till och med 2023-06-30. Avtalet reglerar förbundets uppdrag 
att ansvara för specialidrottskurserna inom kommunens 
specialidrottsutbildningar. 

I avtalet anges den ersättning som RF SISU Uppland erhåller per gymnasiepoäng 
och elev. Där anges också under rubriken Prisjustering: "Avtalade priser ska vara 
fasta till och med 2017-06-30. Därefter kan, om part så begär, priserna justeras 
högst 1 gång per år. Omfattning av avtal kan förändras på grund av politiska beslut. 
Om sådant beslut, till exempel i kommunfullmäktige, skulle föranleda att priset 
påverkas eller att delar av uppdraget förändras förbehåller sig köparen rätten att 
justera priset. Om begärd prisjustering inte accepteras ska den part vars begäran 
avslagits äga rätt att frånträda avtalet med verkan sex (6) månader efter det datum 
då begäran om prisjustering avvisades. Fram till denna tidpunkt ska i så fall det 
tidigare avtalade priset gälla. 

Överenskommen prisjustering mellan parterna ska gälla under minst 12 månader." 

Utifrån ovanstående har RF SISU Uppland inkommit med en begäran om prisjustering 
den 20 mars 2020. Förbundet anger vidare att om prisjustering inte sker kommer 
förbundets styrelse att behandla ärendet och besluta om att fortsätta samarbetet med 
Uppsala kommun alternativt om de ska frånträda avtalet. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrive[se daterad 2020-03-26 

Justerandes signatur 
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§44 

Förslag till arbetsgång och tidplan för de 
pedagogiska priserna 

UBN-2020-02071 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att godkänna förslag till arbetsgång och tidplan för de pedagogiska priserna och 
pedagogiska ledarskapspriset 

2. att godkänna förslaget till reviderade kriterier för de pedagogiska priserna 

Sammanfattning 

De pedagogiska priserna delas ut till duktiga pedagoger inom förskola, grundskola 
och gymnasieskola. Det instiftades av de dåvarande nämnderna; utbildnings- och 
arbetsmarknadsnämnden och barn- och utbildningsnämnden. Även ett 
pedagogiskt ledarskapspris delas ut till en skolledare som förtjänstfullt utfört sitt 
uppdrag. 

De pedagogiska lärarpriserna och det pedagogiska ledarskapspriset utannonseras på 
kommunens hemsida och det är öppet för alla att nominera. Elever, vårdnadshavare, 
kollegor, skolledare och även anhöriga har under åren nominerat pedagoger och 
skolledare som de anser gör en god insats och som är värda att bli uppmärksammade. 
Samtliga förskolor och skolors behöriga pedagoger och skolledare kan nomineras, 
både kommunala och fristående förskolor och skolor i Uppsala. Ett grundläggande 
krav är att pedagogerna ska ha en förskollärarexamen eller lärarexamen. Det är 
utbildningsnämnden som utser pristagarna till de pedagogiska priserna och till 
skolleda rpriset. 

Utbildningsförvaltningen har fått i uppdrag att se över och revidera 
nomineringsförfarandet och beredningen av de pedagogiska priserna samt tydliggöra 
arbetsgång och tidplan för arbetet. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-04-23 
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§45 

Yttrande över ansökan från IT-Gymnasiet 
Sverige AB om tillstånd för utökning av 
befintlig gymnasieskola (Dnr SI 2020:1111) 

UBN-2020-01255 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lämna yttrande över ansökan från IT-Gymnasiet Sverige AB i enlighet med 
förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) anmäler särskilt 
yttrande: 

Uppsalas problem är inte att vi har för många skolor utan att vissa skolor och 
utbildningar inte håller tillräckligt hög kvalitet. En viktig orsak till den bristande 
kvaliteten är undermålig kontroll och uppföljning av såväl kommunala som 
fristående huvudmän. Fortfarande är det tillåtet att underprestera resultatmässigt 
övertid utan att åtgärder och insatser kommer på plats. Det är därför som Uppsala-
Alliansen har tagit fram ett elvapunktsprogram för höjda elevresultat. Med det 
nuvarande vänsterstyret i Uppsala fortsätter skolornas underprestation. 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun är välvilligt inställd till friskolor som vill 
etablera sig i kommunen. För oss är det inte mängden huvudmän eller skolor som 
är viktiga, utan att undervisningen håller hög kvalitet, och att föräldrar / 
vårdnadshavare och elever har möjlighet att söka de utbildningar de vill. 

Konkurrens är positivt och gör att även kommunen som huvudman får ett starkare 
incitament att höja kvaliteten och optimera kostnaderna. 

I svaren sägs, när det finns lediga platser för de utbildningar som avses etableras, 
att det på kort sikt kan innebära omställningskostnader både för kommunen och 
för fristående utförare, men på lång sikt är det svårt att förutsäga vad det innebär 
för kommunen. När det finns brist på kapacitet för utbildningar som avses etableras 
sägs helt enkelt att det inte innebär några negativa konsekvenser för kommunen 
om en etablering sker. 

Justerandes si gur 
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Det är bra standardformuleringar, och vi vill betona att för oss så måste 
medborgarnas perspektiv vara utgångspunkten för skolväsendets uppbyggnad, 
inte den kommunala huvudmannens perspektiv. 

Under ärendena argumenterade Socialdemokraterna för att vi bör svara enbart 
som kommunal huvudman, men vi är tacksamma för att det sedan långtid finns en 
relativt bred samsyn i Uppsala kommun att vi välkomnar fristående skolhuvudmän 
på alla stadier om de fyller kraven och håller en hög kvalitet. Vi måste med kraft 
motverka alla tendenser i förvaltningen och nämnden som vill att vi ska se 
fristående utförare som konkurrenter till kommunen, i stället för som en självklar 
del av utbudet för de elever som så önskar. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) anmäler särskilt yttrande: 

Välfärdsverksamheter utan vinstuttag 
Uppsala växer, om fristående aktörer, som inte tar ut vinst, utan drivs av att göra det 
bästa för barn och unga i Uppsala, vill vara med och ta ansvar för Uppsalas 
utveckling, så är det välkommet stöd. Aktiebolag har vinst som högre syfte, om de 
inte själva skrivit in en begränsning i bolagsordning (ex särskild vinstbegränsning, 
SVB-bolag). När bolag går med överskott och återinvesterar det i verksamheten så 
leder det till en bättre verksamhet, om bolaget istället plockar ut vinst, så avhänds 
skattekollektivet nyttan av skattepengarna, till förmån för ägaren. Detta till skillnad 
från lön och köp av andra tjänster som då gör att bolaget och verksamheten får 
nyttor av köpet, vilket rimligen bör göra att verksamheten kan fungera väl. 
Aktiebolag är därmed i huvudregel en olämplig form för att driva 
välfärdsverksamheter. Stiftelser, föreningar och andra former har ett helt annat 
syfte än bolag och är därmed som utgångspunkt ett bättre format för att driva 
allmännyttiga välfärdstjänster. 

Avsaknad av regler - dys funktionell marknad 
Det finns ett behov av regler i välfärdsbranschen. Idag är mycket oreglerat och 
konkurrensen blir sned när privata aktörer inte behöver ta ett större ansvar än för 
den egna verksamheten. Kommunen å andra sidan, behöver ha en ständig 
beredskap för att ta över verksamheter som lägger ner, får anmärkningar så att 
tillstånd dras in eller går i konkurs. Det innebär alltså att kommunen står som 
försäkring. Hade det varit en marknad, så hade det t ex inneburit att 
försäkringspremier betalats in. Det saknas även regler för att offentliggöra resultat 
av tillsyn, vilket gör att det är svårt för barn och föräldrar att göra upplysta val, vilket 
är förutsättningen för en fungerande marknad. Välfärden är därmed en 
dysfunktionell marknad på många sätt. 

Håll samman stadier 
Det är önskvärt att stadier i grundskolan hålls samman. Det är inte så i Uppsala idag. 
Många stadier bryts på andra tider vilket vi inte anser är önskvärt. Det gör även det 

Justerandes signatur Utdragsbestyrka nd e 
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att konkurrensen sätts ur spel och det kan påverka kvaliteten i skolan och 
möjligheten till en säkerställd betygshantering. 

Sammanfattning 

IT-Gymnasiet i Sverige AB har hos Skolinspektionen ansökt om utökning av 
befintligt tillstånd för fristående gymnasieskola NTI Gymnasiet i Uppsala med 
nedanstående utbildningar. Huvudmannen avser att starta utbildningarna läsåret 
2021/2022. 
Naturvetenskapsprogrammet med inriktning naturvetenskap och samhälle. 
Teknikprogrammet med inriktning design och produktutveckling. 
IT-Gymnasiet AB planerar att erbjuda 72 utbildningsplatser för ovanstående sökta 
program vid fullt utbyggd verksamhet år 2023. Platserna är fördelade på 36 platser 
för Naturvetenskapsprogrammet och 36 platser för Teknikprogrammet. 
Av faktaunderlaget framgår att det inte saknas elevplatser på de sökta programmen. 
En ytterligare utökning innebär omställningskostnader på kort sikt både för 
kommunens gymnasieskolor i egen regi och för fristående utförare. På längre sikt är 
det svårt att i förväg förutsäga om det innebär en fördel eller en nackdel för Uppsala 
kommun. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-04-23 
Bilaga: Yttrande över ansökan från IT-gymnasiet AB 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§46 

Yttrande över ansökan från Amerikanska 
Gymnasiet i Sverige AB om tillstånd för 
nyetablering av fristående gymnasieskola 
(Dnr SI 2020:982) 

UBN-2020-0,1323 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lämna yttrande över ansökan från Amerikanska Gymnasiet i Sverige AB i 
enlighet med förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) anmäler särskilt 
yttrande: 

Uppsalas problem är inte att vi har för många skolor utan att vissa skolor och 
utbildningar inte håller tillräckligt hög kvalitet. En viktig orsak till den bristande 
kvaliteten är undermålig kontroll och uppföljning av såväl kommunala som 
fristående huvudmän. Fortfarande är det tillåtet att underprestera resultatmässigt 
övertid utan att åtgärder och insatser kommer på plats. Det är därför som Uppsala-
Alliansen har tagit fram ett elvapunktsprogram för höjda elevresultat. Med det 
nuvarande vänsterstyret i Uppsala fortsätter skolornas underprestation. 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun är välvilligt inställd till friskolor som vill 
etablera sig i kommunen. För oss är det inte mängden huvudmän eller skolor som 
är viktiga, utan att undervisningen håller hög kvalitet, och att föräldrar! 
vårdnadshavare och elever har möjlighet att söka de utbildningar de vill. 

Konkurrens är positivt och gör att även kommunen som huvudman får ett starkare 
incitament att höja kvaliteten och optimera kostnaderna. 

1 svaren sägs, när det finns lediga platser för de utbildningar som avses etableras, 
att det på kort sikt kan innebära omställningskostnader både för kommunen och 
för fristående utförare, men på lång sikt är det svårt att förutsäga vad det innebär 
för kommunen. När det finns brist på kapacitet för utbildningar som avses etableras 
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sägs helt enkelt att det inte innebär några negativa konsekvenser för kommunen 
om en etablering sker. 

Det är bra standardformuleringar, och vi vill betona att för oss så måste 
medborgarnas perspektiv vara utgångspunkten för skolväsendets uppbyggnad, 
inte den kommunala huvudmannens perspektiv. 

Under ärendena argumenterade Socialdemokraterna för att vi bör svara enbart 
som kommunal huvudman, men vi är tacksamma för att det sedan långtid finns en 
relativt bred samsyn i Uppsala kommun att vi välkomnar fristående skolhuvudmän 
på alla stadier om de fyller kraven och håller en hög kvalitet. Vi måste med kraft 
motverka alla tendenser i förvaltningen och nämnden som vill att vi ska se 
fristående utförare som konkurrenter till kommunen, istället för som en självklar 
del av utbudet för de elever som så önskar. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) anmäler särskilt yttrande: 

Välfärdsverksamheter utan vinstuttag 
Uppsala växer, om fristående aktörer, som inte tar ut vinst, utan drivs av att göra 
det bästa för barn och unga i Uppsala, vill vara med och ta ansvar för Uppsalas 
utveckling, så är det välkommet stöd. Aktiebolag har vinst som högre syfte, om 
de inte själva skrivit in en begränsning i bolagsordning (ex särskild 
vinstbegränsning, SVB-bolag). När bolag går med överskott och återinvesterar 
det i verksamheten så leder det till en bättre verksamhet, om bolaget istället 
plockar ut vinst, så avhänds skattekollektivet nyttan av skattepengarna, till 
förmån för ägaren. Detta till skillnad från lön och köp av andra tjänster som då 
gör att bolaget och verksamheten får nyttor av köpet, vilket rimligen bör göra 
att verksamheten kan fungera väl. Aktiebolag är därmed i huvudregel en 
olämplig form för att driva välfärdsverksamheter. Stiftelser, föreningar och 
andra former har ett helt annat syfte än bolag och är därmed som utgångspunkt 
ett bättre format för att driva allmännyttiga välfärdstjänster. 

Avsaknad av regler - dys funktionell marknad 
Det finns ett behov av regler i välfärdsbranschen. Idag är mycket oreglerat och 
konkurrensen blir sned när privata aktörer inte behöver ta ett större ansvar än 
för den egna verksamheten. Kommunen å andra sidan, behöver ha en ständig 
beredskap för att ta över verksamheter som lägger ner, får anmärkningar så att 
tillstånd dras in eller går i konkurs. Det innebär alltså att kommunen står som 
försäkring. Hade det varit en marknad, så hade det t ex inneburit att 
försäkringspremier betalats in. Det saknas även regler för att offentliggöra 
resultat av tillsyn, vilket gör att det är svårt för barn och föräldrar att göra 
upplysta val, vilket är förutsättningen för en fungerande marknad. Välfärden är 
därmed en dysfunktionell marknad på många sätt. 
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Håll samman stadier 
Det är önskvärt att stadier i grundskolan hålls samman. Det är inte så i Uppsala 
idag. Många stadier bryts på andra tider vilket vi inte anser är önskvärt. Det gör 
även det att konkurrensen sätts ur spel och det kan påverka kvaliteten i skolan 
och möjligheten till en säkerställd betygshantering. 

Internationell skolmarknad 
När skolor startar som utgår från andra länders läroplaner så sätter de det 
svenska skolsystemet ur spel. Någon enstaka skola för vissa grupper kan ha en 
viss rimlighet, men om det blir en internationell skolmarknad i Sverige så går det 
att fundera över dels hur det går ihop med kostnadsfri utbildning, 
likvärdigheten och det kompensatoriska uppdraget och själva grundsyftet med 
att vi har utbildning i offentlig regi eller med offentliga pengar för att det är 
viktigt att alla barn och unga växer upp och kan ta för sig av livet och göra 
upplysta medborgerliga val på grundval av att de fått en gedigen utbildning att 
stå på. 

Sammanfattning 

Amerikanska Gymnasiet i Sverige AB har hos Skolinspektionen ansökt om 
godkännande som huvudman för att i Uppsala bedriva utbildningar vid 
Amerikanska Gymnasiet Uppsala från och med läsåret 2021/2022. Huvudmannen 
avser att starta nedanstående utbildningar: 
Ekonomiprogrammet med inriktningarna ekonomi samt juridik. 

Naturvetenskapsprogrammet med inriktningarna naturvetenskap samt 
naturvetenskap och samhälle. 

Samhällsvetenskapsprogrammet med inriktningarna beteendevetenskap, medier, 
information och kommunikation samt samhällsvetenskap. 

Amerikanska Gymnasiet i Sverige AB planerar att erbjuda 450 utbildningsplatser för 
ovanstående sökta program vid fullt utbyggd verksamhet år 2025. Platserna är 
fördelade på Ekonomiprogrammet 180 platser (inriktning ekonomi 90 och juridik 
90), Naturvetenskapsprogrammet 90 platser (naturvetenskap 45 och 
naturvetenskap och samhälle 45) samt Samhällsvetenskapsprogrammet 180 
platser (beteendevetenskap 90, medier, information och kommunikation 45 samt 
samhällsvetenskap 45). 

Av faktaunderlaget framgår att det inte saknas elevplatser på de sökta programmen. 
En ytterligare utökning innebär omställningskostnader på kort sikt både för 
kommunens gymnasieskolor i egen regi och för fristående utförare. På längre sikt är 
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det svårt att i förväg förutsäga om det innebär en fördel eller en nackdel för Uppsala 
kommun. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-04-23 
Bilaga: Yttrande över ansökan från Amerikanska Gymnasiet i Sverige AB 
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§47 

Yttrande över ansökan från American 
International School of Sweden AB om 
tillstånd för internationell skola på 
grundskolenivå samt rätt till bidrag för 
internationell skola på gymnasienivå (SI 
2020:1153) 

UBN-2020-01359 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lämna yttrande över ansökan från American International School of Sweden i 
enlighet med förslag. 

Reservation 

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för sitt eget yrkande och med följande motivering: 

Välfärdsverksamheter utan vinstuttag 
Uppsala växer, om fristående aktörer, som inte tar ut vinst, utan drivs av att göra 
det bästa för barn och unga i Uppsala, vill vara med och ta ansvar för Uppsalas 
utveckling, så är det välkommet stöd. Aktiebolag har vinst som högre syfte, om 
de inte själva skrivit in en begränsning i bolagsordning (ex särskild 
vinstbegränsning, SVB-bolag). När bolag går med överskott och återinvesterar 
det i verksamheten så leder det till en bättre verksamhet, om bolaget istället 
plockar ut vinst, så avhänds skattekollektivet nyttan av skattepengarna, till 
förmån för ägaren. Detta till skillnad från lön och köp av andra tjänster som då 
gör att bolaget och verksamheten får nyttor av köpet, vilket rimligen bör göra 
att verksamheten kan fungera väl. Aktiebolag är därmed i huvudregel en 
olämplig form för att driva välfärdsverksamheter. Stiftelser, föreningar och 
andra former har ett helt annat syfte än bolag och är därmed som utgångspunkt 
ett bättre format för att driva allmännyttiga välfärdstjänster. 
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Avsaknad av regler - dys funktionell marknad 
Det finns ett behov av regler i välfärdsbranschen. Idag är mycket oreglerat och 
konkurrensen blir sned när privata aktörer inte behöver ta ett större ansvar än 
för den egna verksamheten. Kommunen å andra sidan, behöver ha en ständig 
beredskap för att ta över verksamheter som lägger ner, får anmärkningar så att 
tillstånd dras in eller går i konkurs. Det innebär alltså att kommunen står som 
försäkring. Hade det varit en marknad, så hade det t ex inneburit att 
försäkringspremier betalats in. Det saknas även regler för att offentliggöra 
resultat av tillsyn, vilket gör att det är svårt för barn och föräldrar att göra 
upplysta val, vilket är förutsättningen för en fungerande marknad. Välfärden är 
därmed en dysfunktionell marknad på många sätt. 

Håll samman stadier 
Det är önskvärt att stadier i grundskolan hålls samman. Det är inte så i Uppsala 
idag. Många stadier bryts på andra tider vilket vi inte anser är önskvärt. Det gör 
även det att konkurrensen sätts ur spel och det kan påverka kvaliteten i skolan 
och möjligheten till en säkerställd betygshantering. 

Internationell skolmarknad 
När skolor startar som utgår från andra länders läroplaner så sätter de det 
svenska skolsystemet ur spel. Någon enstaka skola för vissa grupper kan ha en 
viss rimlighet, men om det blir en internationell skolmarknad i Sverige så går det 
att fundera över dels hur det går ihop med kostnadsfri utbildning, 
Likvärdigheten och det kompensatoriska uppdraget och själva grundsyftet med 
att vi har utbildning i offentlig regi eller med offentliga pengar för att det är 
viktigt att alla barn och unga växer upp och kan ta för sig av livet och göra 
upplysta medborgerliga val på grundval av att de fått en gedigen utbildning att 
stå på. 

Skola med avgift till internationella elever 
Det stycke nedan, som förvaltningen föreslagit, där det framgår att en etablering 
av avgiftsbelagd privat skola kan innebära negativa ekonomiska konsekvenser 
för kommuner, samt riskerar att konkurrera ut kommunens gymnasieprogram 
med liknande inriktning men riktat till alla, borde ha blivit den text som 
nämnden skickar in i yttrandet. 

"En ytterligare utökning av programmet skulle kunna medföra avsevärda 
negativa ekonomiska konsekvenser för Uppsala kommun. Utbildningsnämnden 
i Uppsala bedömer att det är viktigt för kommunen att möjligheten att kunna 
studera The International Baccalaureate Programme på gymnasienivå finns på 
en kommunal skola för elever vilkas vårdnadshavare (exempelvis 
universitetsstuderande och forskare från andra länder) inte har möjlighet att 
betala en elevavgift. Det finns en risk att om flera internationella skolor som 
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riktar sig till samma målgrupp av elever etableras i Uppsala så utkonkurreras 
den kommunala skolans IB-program." 

Nu förändrades tyvärr skrivningarna av styret och högern för att, det inte ska 
framgå att en etablering skulle vara problematisk. Därmed reserverar vi oss till 
förmån för eget förslag. 

Särskilt yttrande 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Ronnlin (C) anmäler särskilt 
yttrande: 

Uppsalas problem är inte att vi har för många skolor utan att vissa skolor och 
utbildningar inte håller tillräckligt hög kvalitet. En viktig orsak till den bristande 
kvaliteten är undermålig kontroll och uppföljning av såväl kommunala som 
fristående huvudmän. Fortfarande är det tillåtet att underprestera resultatmässigt 
över tid utan att åtgärder och insatser kommer på plats. Det är därför som Uppsala-
Alliansen har tagit fram ett elvapunktsprogram för höjda elevresultat. Med det 
nuvarande vänsterstyret i Uppsala fortsätter skolornas underprestation. 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun är välvilligt inställd till friskolor som vill 
etablera sig i kommunen. För oss är det inte mängden huvudmän eller skolor som 
är viktiga, utan att undervisningen håller hög kvalitet, och att föräldrar! 
vårdnadshavare och elever har möjlighet att söka de utbildningar de vill. 

Konkurrens är positivt och gör att även kommunen som huvudman får ett starkare 
incitament att höja kvaliteten och optimera kostnaderna. 

I svaren sägs, när det finns lediga platser för de utbildningar som avses etableras, 
att det på kort sikt kan innebära omställningskostnader både för kommunen och 
för fristående utförare, men på lång sikt är det svårt att förutsäga vad det innebär 
för kommunen. När det finns brist på kapacitet för utbildningar som avses etableras 
sägs helt enkelt att det inte innebär några negativa konsekvenser för kommunen 
om en etablering sker. 

Det är bra standardformuleringar, och vi vill betona att för oss så måste 
medborgarnas perspektiv vara utgångspunkten för skolväsendets uppbyggnad, 
inte den kommunala huvudmannens perspektiv. 

Under ärendena argumenterade Socialdemokraterna för att vi bör svara enbart 
som kommunal huvudman, men vi är tacksamma för att det sedan lång tid finns en 
relativt bred samsyn i Uppsala kommun att vi välkomnar fristående skolhuvudmän 
på alla stadier om de fyller kraven och håller en hög kvalitet. Vi måste med kraft 
motverka alla tendenser i förvaltningen och nämnden som vill att vi ska se 
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fristående utförare som konkurrenter till kommunen, istället för som en självklar 
del av utbudet för de elever som så önskar. 

Yrkande 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar på lydelsen i förvaltningens ursprungliga förslag som 
reviderades vid arbetsutskottet och vill ha följande tillägg i sista stycket i yttrandet: 

"En ytterligare utökning av programmet skulle kunna medföra avsevärda negativa 
ekonomiska konsekvenser för Uppsala kommun." 

"Det finns en risk att om flera internationella skolor som riktar sig till samma målgrupp 
av elever etableras i Uppsala så utkonkurreras den kommunala skolans IB-program." 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande. 
Utbildningsnämnden bifaller arbetsutskottets förslag. 

Sammanfattning 

American International School of Sweden AB har hos Skolinspektionen ansökt om 
godkännande som huvudman att i Uppsala starta en internationell skola på 
grundskolenivå samt på gymnasienivå. 

Den elevgrupp som skolan vänder sig till är: 

- elever som är bosatta i Sverige under en begränsad tid 

- elever som har gått i skola utomlands under en längre tid och vill avsluta sin 
utbildning i Sverige 

- elever som troligen kommer att lämna Sverige för en längre tid 

- elever som har skolans undervisningsspråk som dagligt umgängesspråk med den 
eller båda vårdnadshavarna och har tillräckliga kunskaper i språket för att kunna följa 
undervisningen 

Skolan avser att för internationell skola på grundskolenivå samt för internationell skola 
på gymnasienivå följa läroplanen för The International Baccalaureate Programme. 
Huvudmannen avser att utbildningen ska vara utformad så att den som helhet 
betraktad är likvärdig med utbildningen i grundskolan respektive gymnasieskolan. 
Elever som är bosatta i Sverige för en begränsad tid och ska gå i den internationella 
skolan på grundskolenivå ska ges undervisning i svenska och få kunskaper om Sverige i 
den omfattning de behöver. För elever som inte tillhör den primära målgruppen ska 
undervisning i svenska bedrivas enligt svensk läroplan och kursplanen försvenska. 
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American International School of Sweden AB planerar att erbjuda 800 
utbildningsplatser för grundskola och gymnasieskola vid fullt utbyggd verksamhet 
läsåret 2029/2030. Fördelningen av platser mellan grundskola och gymnasieskola är 
inte angiven i ansökan. 

En elevavgift kommer att tas ut för att täcka kostnader som hänförs till att utbildningen 
följer en internationell läroplan med mera. Dessutom avser huvudmannen att ta ut en 
avgift vid ansökan och vid inskrivning. 

Internationell skola på grundskolenivå 

De internationella skolorna vänder sig till en annan målgrupp av elever än den svenska 
grundskolan och bedöms därför inte medföra några ekonomiska konsekvenser för 
Uppsala kommun. Uppsala kommun bedriver inte någon internationell utbildning på 
grundskolenivå. 

Internationell skola på gymnasienivå - International Baccarlaureate 

Av faktaunderlaget framgår att det inte saknas elevplatser på det sökta programmet. 
Det är dock svårt att uppskatta antalet intresserade elever eftersom de internationella 
skolorna i första hand vänder sig till en annan målgrupp än den svenska 
gymnasieskolan. 

Utbildningsnämnden i Uppsala bedömer att det är viktigt för kommunen att 
möjligheten att kunna studera The International Baccalaureate Programme på 
gymnasienivå finns på en kommunal skola för elever vilkas vårdnadshavare 
(exempelvis universitetsstuderande och forskare från andra länder) inte har möjlighet 
att betala en elevavgift. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-04-23 
Bilaga: Yttrande över ansökan från American International School of Sweden AB 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

gg 



Uppsala 
kommun 

Sida 25 (61) 

Utbildningsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-04-29 

§48 

Yttrande över ansökan från Kajan friskola AB 
om tillstånd för utökning av befintlig 
grundskola (Dnr SI 2020:922) 

UBN-2020-01363 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lämna yttrande över ansökan från Kajan friskola AB i enlighet med förslag. 

Jäv 

Helena Hedman Skoglund (L) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av detta 
ärende. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) anmäler särskilt 
yttrande: 

Uppsalas problem är inte att vi har för många skolor utan att vissa skolor och 
utbildningar inte håller tillräckligt hög kvalitet. En viktig orsak till den bristande 
kvaliteten är undermålig kontroll och uppföljning av såväl kommunala som 
fristående huvudmän. Fortfarande är det tillåtet att underprestera resultatmässigt 
över tid utan att åtgärder och insatser kommer på plats. Det är därför som Uppsala-
Alliansen har tagit fram ett elvapunktsprogram för höjda elevresultat. Med det 
nuvarande vänsterstyret i Uppsala fortsätter skolornas underprestation. 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun är välvilligt inställd till friskolor som vill 
etablera sig i kommunen. För oss är det inte mängden huvudmän eller skolor som 
är viktiga, utan att undervisningen håller hög kvalitet, och att föräldrar! 
vårdnadshavare och elever har möjlighet att söka de utbildningar de vill. 

Konkurrens är positivt och gör att även kommunen som huvudman får ett starkare 
incitament att höja kvaliteten och optimera kostnaderna. 

1 svaren sägs, när det finns lediga platser för de utbildningar som avses etableras, 
att det på kort sikt kan innebära omställningskostnader både för kommunen och 
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för fristående utförare, men på långsikt är det svårt att förutsäga vad det innebär 
för kommunen. När det finns brist på kapacitet för utbildningar som avses etableras 
sägs helt enkelt att det inte innebär några negativa konsekvenser för kommunen 
om en etablering sker. 

Det är bra standardformuleringar, och vi vill betona att för oss så måste 
medborgarnas perspektiv vara utgångspunkten för skolväsendets uppbyggnad, 
inte den kommunala huvudmannens perspektiv. 

Under ärendena argumenterade Socialdemokraterna för att vi bör svara enbart 
som kommunal huvudman, men vi är tacksamma för att det sedan långtid finns en 
relativt bred samsyn i Uppsala kommun att vi välkomnar fristående skolhuvudmän 
på alla stadier om de fyller kraven och håller en hög kvalitet. Vi måste med kraft 
motverka alla tendenser i förvaltningen och nämnden som vill att vi ska se 
fristående utförare som konkurrenter till kommunen, istället för som en självklar 
del av utbudet för de elever som så önskar. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) anmäler särskilt yttrande: 

Välfärdsverksamheter utan vinstuttag 
Uppsala växer, om fristående aktörer, som inte tar ut vinst, utan drivs av att göra 
det bästa för barn och unga i Uppsala, vill vara med och ta ansvar för Uppsalas 
utveckling, så är det välkommet stöd. Aktiebolag har vinst som högre syfte, om 
de inte själva skrivit in en begränsning i bolagsordning (ex särskild 
vinstbegränsning, SVB-bolag). När bolag går med överskott och återinvesterar 
det i verksamheten så leder det till en bättre verksamhet, om bolaget istället 
plockar ut vinst, så avhänds skattekollektivet nyttan av skattepengarna, till 
förmån för ägaren. Detta till skillnad från lön och köp av andra tjänster som då 
gör att bolaget och verksamheten får nyttor av köpet, vilket rimligen bör göra 
att verksamheten kan fungera väl. Aktiebolag är därmed i huvudregel en 
olämplig form för att driva välfärdsverksamheter. Stiftelser, föreningar och 
andra former har ett helt annat syfte än bolag och är därmed som utgångspunkt 
ett bättre format för att driva allmännyttiga välfärdstjänster. 

Avsaknad av regler - dys funktionell marknad 
Det finns ett behov av regler i välfärdsbranschen. Idag är mycket oreglerat och 
konkurrensen blir sned när privata aktörer inte behöver ta ett större ansvar än 
för den egna verksamheten. Kommunen å andra sidan, behöver ha en ständig 
beredskap för att ta över verksamheter som lägger ner, får anmärkningar så att 
tillstånd dras in eller går i konkurs. Det innebär alltså att kommunen står som 
försäkring. Hade det varit en marknad, så hade det t ex inneburit att 
försäkringspremier betalats in. Det saknas även regler för att offentliggöra 
resultat av tillsyn, vilket gör att det är svårt för barn och föräldrar att göra 
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upplysta val, vilket är förutsättningen för en fungerande marknad. Välfärden är 
därmed en dysfunktionell marknad på många sätt. 

Håll samman stadier 
Det är önskvärt att stadier i grundskolan hålls samman. Det är inte så i Uppsala 
idag. Många stadier bryts på andra tider vilket vi inte anser är önskvärt. Det gör 
även det att konkurrensen sätts ur spel och det kan påverka kvaliteten i skolan 
och möjligheten till en säkerställd betygshantering. 

Sammanfattning 

Kajan friskola AB har hos Skolinspektionen ansökt om utökning av befintligt 
tillstånd för fristående grundskola Kajan friskola i Uppsala med förskoleklass. 
Huvudmannen avser att starta förskoleklass läsåret 2021/2022. Kajan friskola har i 
mars 2020 24 elever inskrivna i grundskolan åk 1-6. 

Kajan friskola AB planerar att erbjuda 10 utbildningsplatser i förskoleklassen vid 
fullt utbyggd verksamhet läsåret 2023/2024. 
En utökning med förskoleklass av den befintliga fristående grundskolan Kajans friskola 
i Uppsala bedöms inte medföra några negativa konsekvenser för Uppsala kommuns 
grundskolor. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-04-23 
Bilaga 1: Yttrande över ansökan från Kajan friskola AB 
Bilaga 2: Antal elever grundskolan och fritidshem 
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§49 

Yttrande över ansökan från Thorengruppen AB 
om tillstånd för utökning av befintlig 
gymnasieskola (Dnr SI 2020:1086) 

UBN-2020-01364 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lämna yttrande över ansökan från Thorengruppen AB i enlighet med förslag. 

Särskilda yttranden 

Christopher Lagerqvist (M), Fredrik Hultman (M) och Gabriella Lange (M) anmäler Jonas 
Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) anmäler särskilt 
yttrande: 

Uppsalas problem är inte att vi har för många skolor utan att vissa skolor och 
utbildningar inte håller tillräckligt hög kvalitet. En viktig orsak till den bristande 
kvaliteten är undermålig kontroll och uppföljning av såväl kommunala som 
fristående huvudmän. Fortfarande är det tillåtet att underprestera resultatmässigt 
övertid utan att åtgärder och insatser kommer på plats. Det är därför som Uppsala-
Alliansen har tagit fram ett elvapunktsprogram för höjda elevresultat. Med det 
nuvarande vänsterstyret i Uppsala fortsätter skolornas underprestation. 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun är välvilligt inställd till friskolor som vill 
etablera sig i kommunen. För oss är det inte mängden huvudmän eller skolor som 
är viktiga, utan att undervisningen håller hög kvalitet, och att föräldrar/ 
vårdnadshavare och elever har möjlighet att söka de utbildningar de vill. 

Konkurrens är positivt och gör att även kommunen som huvudman får ett starkare 
incitament att höja kvaliteten och optimera kostnaderna. 

1 svaren sägs, när det finns lediga platser för de utbildningar som avses etableras, 
att det på kort sikt kan innebära omställningskostnader både för kommunen och 
för fristående utförare, men på lång sikt är det svårt att förutsäga vad det innebär 
för kommunen. När det finns brist på kapacitet för utbildningar som avses etableras 
sägs helt enkelt att det inte innebär några negativa konsekvenser för kommunen 
om en etablering sker. 
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Det är bra standardformuleringar, och vi vill betona att för oss så måste 
medborgarnas perspektiv vara utgångspunkten för skolväsendets uppbyggnad, 
inte den kommunala huvudmannens perspektiv. 

Under ärendena argumenterade Socialdemokraterna för att vi bör svara enbart 
som kommunal huvudman, men vi är tacksamma för att det sedan långtid finns en 
relativt bred samsyn i Uppsala kommun att vi välkomnar fristående skolhuvudmän 
på alla stadier om de fyller kraven och håller en hög kvalitet. Vi måste med kraft 
motverka alla tendenser i förvaltningen och nämnden som vill att vi ska se 
fristående utförare som konkurrenter till kommunen, i stället för som en självklar 
del av utbudet för de elever som så önskar. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) anmäler särskilt yttrande: 

Välfärdsverksamheter utan vinstuttag 
Uppsala växer, om fristående aktörer, som inte tar ut vinst, utan drivs av att göra 
det bästa för barn och unga i Uppsala, vill vara med och ta ansvar för Uppsalas 
utveckling, så är det välkommet stöd. Aktiebolag har vinst som högre syfte, om 
de inte själva skrivit in en begränsning i bolagsordning (ex särskild 
vinstbegränsning, SVB-bolag). När bolag går med överskott och återinvesterar 
det i verksamheten så leder det till en bättre verksamhet, om bolaget istället 
plockar ut vinst, så avhänds skattekollektivet nyttan av skattepengarna, till 
förmån för ägaren. Detta till skillnad från lön och köp av andra tjänster som då 
gör att bolaget och verksamheten får nyttor av köpet, vilket rimligen bör göra 
att verksamheten kan fungera väl. Aktiebolag är därmed i huvudregel en 
olämplig form för att driva välfärdsverksamheter. Stiftelser, föreningar och 
andra former har ett helt annat syfte än bolag och är därmed som utgångspunkt 
ett bättre format för att driva allmännyttiga välfärdstjänster. 

Avsaknad av regler - dys funktionell marknad 
Det finns ett behov av regler i välfärdsbranschen. Idag är mycket oreglerat och 
konkurrensen blir sned när privata aktörer inte behöver ta ett större ansvar än 
för den egna verksamheten. Kommunen å andra sidan, behöver ha en ständig 
beredskap för att ta över verksamheter som lägger ner, får anmärkningar så att 
tillstånd dras in eller går i konkurs. Det innebär alltså att kommunen står som 
försäkring. Hade det varit en marknad, så hade det t ex inneburit att 
försäkringspremier betalats in. Det saknas även regler för att offentliggöra 
resultat av tillsyn, vilket gör att det är svårt för barn och föräldrar att göra 
upplysta val, vilket är förutsättningen för en fungerande marknad. Välfärden är 
därmed en dysfunktionell marknad på många sätt. 
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Håll samman stadier 
Det är önskvärt att stadier i grundskolan hålls samman. Det är inte så i Uppsala 
idag. Många stadier bryts på andra tider vilket vi inte anser är önskvärt. Det gör 
även det att konkurrensen sätts ur spel och det kan påverka kvaliteten i skolan 
och möjligheten till en säkerställd betygshantering. 

Sammanfattning 

Thorengruppen AB har hos Skolinspektionen ansökt om utökning av befintligt tillstånd 
för fristående gymnasieskola Yrkesgymnasiet i Uppsala med nedanstående 
utbildningar. Huvudmannen avser att starta utbildningarna läsåret 2021/2022. 
Thorengruppen AB avser att bedriva utbildningarna som gymnasial lärlingsutbildning 
från och med årskurs 1. 

Barn- och fritidsprogrammet med inriktningarna pedagogiskt arbete samt socialt 
arbete. 

El- och energiprogrammet med inriktning elteknik. 

Thorengruppen AB planerar att erbjuda 36 utbildningsplatser för ovanstående sökta 
program vid fullt utbyggd verksamhet år 2023. 

Barn- och fritidsprogrammets inriktning mot socialt arbete saknas på Uppsala 
kommuns gymnasieskolor och skulle därför tillföra ett utbildningsalternativ för 
kommunens elever. 

Av faktaunderlaget framgår att det inte saknas elevplatser på de sökta programmen. 
En ytterligare utökning innebär omställningskostnader på kort sikt både för 
kommunens gymnasieskolor i egen regi och för fristående utförare. På längre sikt är 
det svårt att i förväg förutsäga om det innebär en fördel eller en nackdel för Uppsala 
kommun. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-04-23 

Bilaga: Yttrande över ansökan från Thorengruppen AB 
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§50 

Yttrande över ansökan från Folkuniversitetet 
Stiftelsen Kursverksamheten vid Uppsala 
universitet om nyetablering av fristående 
gymnasieskola (Dnr SI 2020:2751) 

UBN-2020-02336 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lämna yttrande över ansökan från Folkuniversitetet Stiftelsen 
Kursverksamheten vid Uppsala universitet i enlighet med förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) anmäler särskilt 
yttrande: 

Uppsalas problem är inte att vi har för många skolor utan att vissa skolor och 
utbildningar inte håller tillräckligt hög kvalitet. En viktig orsak till den bristande 
kvaliteten är undermålig kontroll och uppföljning av såväl kommunala som 
fristående huvudmän. Fortfarande är det tillåtet att underprestera resultatmässigt 
övertid utan att åtgärder och insatser kommer på plats. Det är därför som Uppsala-
Alliansen har tagit fram ett elvapunktsprogram för höjda elevresultat. Med det 
nuvarande vänsterstyret i Uppsala fortsätter skolornas underprestation. 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun är välvilligt inställd till friskolor som vill 
etablera sig i kommunen. För oss är det inte mängden huvudmän eller skolor som 
är viktiga, utan att undervisningen håller hög kvalitet, och att föräldrar / 
vårdnadshavare och elever har möjlighet att söka de utbildningar de vill. 

Konkurrens är positivt och gör att även kommunen som huvudman får ett starkare 
incitament att höja kvaliteten och optimera kostnaderna. 

1 svaren sägs, när det finns lediga platser för de utbildningar som avses etableras, 
att det på kort sikt kan innebära omställningskostnader både för kommunen och 
för fristående utförare, men på lång sikt är det svårt att förutsäga vad det innebär 
för kommunen. När det finns brist på kapacitet för utbildningar som avses etableras 
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sägs helt enkelt att det inte innebär några negativa konsekvenser för kommunen 
om en etablering sker. 

Det är bra standardformuleringar, och vi vill betona att för oss så måste 
medborgarnas perspektiv vara utgångspunkten för skolväsendets uppbyggnad, 
inte den kommunala huvudmannens perspektiv. 

Under ärendena argumenterade Socialdemokraterna för att vi bör svara enbart 
som kommunal huvudman, men vi är tacksamma för att det sedan långtid finns en 
relativt bred samsyn i Uppsala kommun att vi välkomnar fristående skolhuvudmän 
på alla stadier om de fyller kraven och håller en hög kvalitet. Vi måste med kraft 
motverka alla tendenser i förvaltningen och nämnden som vill att vi ska se 
fristående utförare som konkurrenter till kommunen, i stället för som en självklar 
del av utbudet för de elever som så önskar. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) anmäler särskilt yttrande: 

Välfärdsverksamheter utan vinstuttag 
Uppsala växer, om fristående aktörer, som inte tar ut vinst, utan drivs av att göra 
det bästa för barn och unga i Uppsala, vill vara med och ta ansvar för Uppsalas 
utveckling, så är det välkommet stöd. Aktiebolag har vinst som högre syfte, om 
de inte själva skrivit in en begränsning i bolagsordning (ex särskild 
vinstbegränsning, SVB-bolag). När bolag går med överskott och återinvesterar 
det i verksamheten så leder det till en bättre verksamhet, om bolaget istället 
plockar ut vinst, så avhänds skattekollektivet nyttan av skattepengarna, till 
förmån för ägaren. Detta till skillnad från lön och köp av andra tjänster som då 
gör att bolaget och verksamheten får nyttor av köpet, vilket rimligen bör göra 
att verksamheten kan fungera väl. Aktiebolag är därmed i huvudregel en 
olämplig form för att driva välfärdsverksamheter. Stiftelser, föreningar och 
andra former har ett helt annat syfte än bolag och är därmed som utgångspunkt 
ett bättre format för att driva allmännyttiga välfärdstjänster. 

Avsaknad av regler - dys funktionell marknad 
Det finns ett behov av regler i välfärdsbranschen. Idag är mycket oreglerat och 
konkurrensen blir sned när privata aktörer inte behöver ta ett större ansvar än 
för den egna verksamheten. Kommunen å andra sidan, behöver ha en ständig 
beredskap för att ta över verksamheter som lägger ner, får anmärkningar så att 
tillstånd dras in eller går i konkurs. Det innebär alltså att kommunen står som 
försäkring. Hade det varit en marknad, så hade det t ex inneburit att 
försäkringspremier betalats in. Det saknas även regler för att offentliggöra 
resultat av tillsyn, vilket gör att det är svårt för barn och föräldrar att göra 
upplysta val, vilket är förutsättningen för en fungerande marknad. Välfärden är 
därmed en dysfunktionell marknad på många sätt. 
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Håll samman stadier 
Det är önskvärt att stadier i grundskolan hålls samman. Det är inte så i Uppsala 
idag. Många stadier bryts på andra tider vilket vi inte anser är önskvärt. Det gör 
även det att konkurrensen sätts ur spel och det kan påverka kvaliteten i skolan 
och möjligheten till en säkerställd betygshantering. 

Sammanfattning 

Folkuniversitetet Stiftelsen Kursverksamheten vid Uppsala universitet har hos 
Skolinspektionen ansökt om godkännande som huvudman för en nyetablering av en 
fristående gymnasieskola vid Cultus gymnasium i Uppsala med nedanstående 
utbildning. Huvudmannen ansöker om att ta över nuvarande huvudmans tillstånd från 
och med vårterminen 2021 och förlägga utbildningen till Folkuniversitetets befintliga 
lokaler på Bergsbrunnagatan 1 i Uppsala (Internationella gymnasiets lokaler). 

Vård- och omsorgsprogrammet 

Folkuniversitetet Stiftelsen Kursverksamheten vid Uppsala universitet planerar att 
erbjuda 98 utbildningsplatser för det ovanstående sökta programmet vid fullt utbyggd 
verksamhet. 

Av faktaunderlaget framgår att det inte saknas elevplatser på de sökta programmen. 
En ytterligare utökning innebär omställningskostnader på kort sikt både för 
kommunens gymnasieskolor i egen regi och för fristående utförare. På längre sikt är 
det svårt att i förväg förutsäga om det innebär en fördel eller en nackdel för Uppsala 
kommun. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-03-31 
Bilaga: Yttrande över ansökan från Folkuniversitetet Stiftelsen Kursverksamheten vid 

Uppsala universitet 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§51 

Yttrande över ansökan från Norrtelje 
teknikgymnasium AB om tillstånd för 
utökning av befintlig gymnasieskola (Dnr SI 
2020:1107) 

UBN-2020-01479 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lämna yttrande över ansökan från Norrtelje teknikgymnasium AB i enlighet 
med förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) anmäler särskilt 
yttrande: 

Uppsalas problem är inte att vi har för många skolor utan att vissa skolor och 
utbildningar inte håller tillräckligt hög kvalitet. En viktig orsak till den bristande 
kvaliteten är undermålig kontroll och uppföljning av såväl kommunala som 
fristående huvudmän. Fortfarande är det tillåtet att underprestera resultatmässigt 
över tid utan att åtgärder och insatser kommer på plats. Det är därför som Uppsala-
Alliansen har tagit fram ett elvapunktsprogram för höjda elevresultat. Med det 
nuvarande vänsterstyret i Uppsala fortsätter skolornas underprestation. 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun är välvilligt inställd till friskolor som vill 
etablera sig i kommunen. För oss är det inte mängden huvudmän eller skolor som 
är viktiga, utan att undervisningen håller hög kvalitet, och att föräldrar! 
vårdnadshavare och elever har möjlighet att söka de utbildningar de vill. 

Konkurrens är positivt och gör att även kommunen som huvudman får ett starkare 
incitament att höja kvaliteten och optimera kostnaderna. 

1 svaren sägs, när det finns lediga platser för de utbildningar som avses etableras, 
att det på kort sikt kan innebära omställningskostnader både för kommunen och 
för fristående utförare, men på lång sikt är det svårt att förutsäga vad det innebär 
för kommunen. När det finns brist på kapacitet för utbildningar som avses etableras 
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sägs helt enkelt att det inte innebär några negativa konsekvenser för kommunen 
om en etablering sker. 

Det är bra standardformuleringar, och vi vill betona att för oss så måste 
medborgarnas perspektiv vara utgångspunkten för skolväsendets uppbyggnad, 
inte den kommunala huvudmannens perspektiv. 

Under ärendena argumenterade Socialdemokraterna för att vi bör svara enbart 
som kommunal huvudman, men vi är tacksamma för att det sedan långtid finns en 
relativt bred samsyn i Uppsala kommun att vi välkomnar fristående skolhuvudmän 
på alla stadier om de fyller kraven och håller en hög kvalitet. Vi måste med kraft 
motverka alla tendenser i förvaltningen och nämnden som vill att vi ska se 
fristående utförare som konkurrenter till kommunen, istället för som en självklar 
del av utbudet för de elever som så önskar. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) anmäler särskilt yttrande: 

Välfärdsverksamheter utan vinstuttag 
Uppsala växer, om fristående aktörer, som inte tar ut vinst, utan drivs av att göra 
det bästa för barn och unga i Uppsala, vill vara med och ta ansvar för Uppsalas 
utveckling, så är det välkommet stöd. Aktiebolag har vinst som högre syfte, om 
de inte själva skrivit in en begränsning i bolagsordning (ex särskild 
vinstbegränsning, SVB-bolag). När bolag går med överskott och återinvesterar 
det i verksamheten så leder det till en bättre verksamhet, om bolaget istället 
plockar ut vinst, så avhänds skattekollektivet nyttan av skattepengarna, till 
förmån för ägaren. Detta till skillnad från lön och köp av andra tjänster som då 
gör att bolaget och verksamheten får nyttor av köpet, vilket rimligen bör göra 
att verksamheten kan fungera väl. Aktiebolag är därmed i huvudregel en 
olämplig form för att driva välfärdsverksamheter. Stiftelser, föreningar och 
andra former har ett helt annat syfte än bolag och är därmed som utgångspunkt 
ett bättre format för att driva allmännyttiga välfärdstjänster. 

Avsaknad av regler - dys funktionell marknad 
Det finns ett behov av regler i välfärdsbranschen. Idag är mycket oreglerat och 
konkurrensen blir sned när privata aktörer inte behöver ta ett större ansvar än 
för den egna verksamheten. Kommunen å andra sidan, behöver ha en ständig 
beredskap för att ta över verksamheter som lägger ner, får anmärkningar så att 
tillstånd dras in eller går i konkurs. Det innebär alltså att kommunen står som 
försäkring. Hade det varit en marknad, så hade det t ex inneburit att 
försäkringspremier betalats in. Det saknas även regler för att offentliggöra 
resultat av tillsyn, vilket gör att det är svårt för barn och föräldrar att göra 
upplysta val, vilket är förutsättningen för en fungerande marknad. Välfärden är 
därmed en dysfunktionell marknad på många sätt. 
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Håll samman stadier 
Det är önskvärt att stadier i grundskolan hålls samman. Det är inte så i Uppsala 
idag. Många stadier bryts på andra tider vilket vi inte anser är önskvärt. Det gör 
även det att konkurrensen sätts ur spel och det kan påverka kvaliteten i skolan 
och möjligheten till en säkerställd betygshantering. 

Sammanfattning 

Norrtelje teknikgymnasium AB har hos Skolinspektionen ansökt om utökning av 
befintligt tillstånd för fristående gymnasieskola Norrtelje teknik och 
naturbruksgymnasium i Norrtälje kommun med nedanstående utbildningar. 
Huvudmannen avser att starta utbildningarna läsåret 2021-2022. 

Hantverksprogrammet med inriktningar frisör, barberare och hår- och makeupstylist, 
även lärlingsutbildning i åk 3. 

Restaurang- och livsmedelsprogrammet med inriktningarna kök och servering samt 
bageri och konditori, även lärlingsutbildning i åk 3. 

Naturbruksprogrannnnet med inriktning skogsbruk, även lärlingsutbildning i åk 3. 

Norrtelje teknikgymnasium AB planerar att erbjuda 60 utbildningsplatser för 
ovanstående sökta program vid fullt utbyggd verksamhet läsåret 2023/2024. 

Av faktaunderlaget framgår att det inte saknas elevplatser på de sökta programmen. 

En utökning av Norrtelje teknik och naturbruksgyrnnasiunn bedöms inte påverka de 
befintliga gymnasieskolorna i Uppsala. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-03-30 

Bilaga: Yttrande över ansökan från Norrtelje teknikgymnasium AB 
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§52 

Yttrande över ansökan från Oxsätra Åkerlänna 
Utveckling AB om tillstånd för nyetablering av 
fristående förskoleklass, grundskola och 
fritidshem (Dnr SI 2020:885) 

UBN-2020-01669 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lämna yttrande över ansökan från Oxsätra Åkerlänna Utveckling AB i 
enlighet med reviderat förslag. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) reserverar sig mot 
beslutet med följande motivering: 

Kort före mötet med utbildningsnämnden informerades vi om att minoritetsstyret 
(S L MP) avsåg göra ett tillägg angående yttrandet för Åkerlänna skola. Tillägget 
bestod i en bakgrundsbeskrivning om att kommunen drivit en skola just där som 
lagts ner 2018 på grund av bristande elevunderlag. 

Vi yrkade då på ett tillägg när det gäller bakgrunden för att ge en mer fullständig 
bild. "Vid beslutet att avveckla skolan i april 2016 yrkade dåvarande oppositionen på 
'att erbjuda föräldrar och andra intressenter i Åkerlänna att ta över skolan och driva 
den vidare som friskola'.' 

Med bara någon månads varsel för berörda barn och föräldrar fattades nämligen då 
beslut om en ny Strategisk plan för försörjning av pedagogiska lokaler 2016-2020, 
som bland annat innebar att Åkerlänna skola skulle läggas ner. 

Vid beslutet i kommunstyrelsen reserverade sig en samlad opposition (M, L, C, KD 
och SD) mot beslutet med motiveringen att föräldrar eller andra intressenter borde 
fått möjlighet att ta över skolan och driva den som friskola. Just en sådan ansökan 
som vi nu har avgett svar om till Skolinspektionen. Det är därför mycket märkligt att 
det styre där nu även Liberalerna ingår, när de ändå särskilt vill skicka med en 
bakgrundsbeskrivning inte vill att denna ska vara fullständig. 
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När det gäller verklighetsbeskrivningen som Ulrik Wärnsberg (S) yrkade på så anser 
vi inte heller att den är rättvisande. Enligt vår bild var det inte först och främst det 
bristande elevunderlaget som var grunden för nedläggningen av skolan, utan den 
bristande kvaliteten på utbildningen. Vi kunde därför inte heller ställa oss bakom 
den formuleringen utan yrkade avslag. 

Landsbygdsskolorna är viktiga både för landsbygden och för kommunen som 
helhet, och därför hoppas vi att Oxsätra Åkerlänna Utveckling AB kommer lyckas i 
sin skoletablering. 

Linnea Bju hr (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

Mittenstyret lade fram ett tilläggsyrkande för att i yttrandet få med en historisk 
beskrivning av Åkerlänna skola. Det kan givetvis vara bra att Skolinspektionen får 
information om att kommunen bedrivit en skola i fastigheten tidigare. 
Sverigedemokraterna vänder sig dock emot formuleringen om att nedläggningen 
ensamt skulle bero på bristande elevunderlag. Det är Sverigedemokraternas 
bestämda uppfattning att nedläggningen gjordes på grund av politisk vilja. Om 
styret påstår att nedläggningen berodde på bristande elevunderlag kan man fråga 
sig varför dåvarande styre, som bestod av S, V och MP, avslog bygdens initiativ till 
att bygga fler bostäder. 

Sverigedemokraterna presenterade på mötet en mer korrekt historiebeskrivning 
som också framförs i denna reservation. Socialdemokraterna lovade på ett möte i 
Åkerlänna inför valet 2014 att man inte skulle lägga ner skolan, om bygden byggde 
fler bostäder. Ansökan från om fler bostäder inkom sedan, vilken Erik Petting i plan 
och-byggnadsnämnden avslog. Caroline Hoffstedt lade sedan i 
utbildningsnämnden ner skolan. Det är tydligt att det handlade om politisk vilja och 
inte elevunderlag. Hade man velat få upp elevunderlaget hade man givetvis varit 
mer välkomnande för byggandet av fler bostäder. 

Det bästa hade naturligtvis varit om socialdemokraterna hade hållit sitt löfte och 
behållit skolan. Om man ändå prompt inte ville att kommunen skulle bedriva 
skolan hade det i andra hand varit rimligt om man öppnade upp för en fristående 
aktör att överta skolverksamheten. Detta föreslog dåvarande Alliansen tillsammans 
med SD när beslutet om nedläggningen fattades. Styret avslog förslaget. Nu har en 
sådan ansökan inkommit och Sverigedemokraterna hoppas att det leder till att en 
ny och välfungerande skola etableras. 

Sverigedemokraterna menar att landsbygdsskolor är viktiga både för landsbygden 
och kommunen som helhet. SD föreslog därför att nämnden i sitt yttrande skulle 
lägga till en formulering om att en nyetablering av Åkerlänna skola är positiv. Detta 
avslogs av styret och återigen blir det tydligt vad de tycker om landsbygdsskolorna. 
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Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) anmäler särskilt 
yttrande: 

Uppsalas problem är inte att vi har för många skolor utan att vissa skolor och 
utbildningar inte håller tillräckligt hög kvalitet. En viktig orsak till den bristande 
kvaliteten är undermålig kontroll och uppföljning av såväl kommunala som 
fristående huvudmän. Fortfarande är det tillåtet att underprestera resultatmässigt 
över tid utan att åtgärder och insatser kommer på plats. Det är därför som Uppsala-
Alliansen har tagit fram ett elvapunktsprogram för höjda elevresultat. Med det 
nuvarande vänsterstyret i Uppsala fortsätter skolornas underprestation. 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun är välvilligt inställd till friskolor som vill 
etablera sig i kommunen. För oss är det inte mängden huvudmän eller skolor som 
är viktiga, utan att undervisningen håller hög kvalitet, och att föräldrar/ 
vårdnadshavare och elever har möjlighet att söka de utbildningar de vill. 

Konkurrens är positivt och gör att även kommunen som huvudman får ett starkare 
incitament att höja kvaliteten och optimera kostnaderna. 

1 svaren sägs, när det finns lediga platser för de utbildningar som avses etableras, 
att det på kort sikt kan innebära omställningskostnader både för kommunen och 
för fristående utförare, men på lång sikt är det svårt att förutsäga vad det innebär 
för kommunen. När det finns brist på kapacitet för utbildningar som avses etableras 
sägs helt enkelt att det inte innebär några negativa konsekvenser för kommunen 
om en etablering sker. 

Det är bra standardformuleringar, och vi vill betona att för oss så måste 
medborgarnas perspektiv vara utgångspunkten för skolväsendets uppbyggnad, 
inte den kommunala huvudmannens perspektiv. 

Under ärendena argumenterade Socialdemokraterna för att vi bör svara enbart 
som kommunal huvudman, men vi är tacksamma för att det sedan lång tid finns en 
relativt bred samsyn i Uppsala kommun att vi välkomnar fristående skolhuvudmän 
på alla stadier om de fyller kraven och håller en hög kvalitet. Vi måste med kraft 
motverka alla tendenser i förvaltningen och nämnden som vill att vi ska se 
fristående utförare som konkurrenter till kommunen, istället för som en självklar 
del av utbudet för de elever som så önskar. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) anmäler särskilt yttrande: 

Välfärdsverksamheter utan vinstuttag 
Uppsala växer, om fristående aktörer, som inte tar ut vinst, utan drivs av att göra 
det bästa för barn och unga i Uppsala, vill vara med och ta ansvar för Uppsalas 
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utveckling, så är det välkommet stöd. Aktiebolag har vinst som högre syfte, om 
de inte själva skrivit in en begränsning i bolagsordning (ex särskild 
vinstbegränsning, SVB-bolag). När bolag går med överskott och återinvesterar 
det i verksamheten så leder det till en bättre verksamhet, om bolaget istället 
plockar ut vinst, så avhänds skattekollektivet nyttan av skattepengarna, till 
förmån för ägaren. Detta till skillnad från lön och köp av andra tjänster som då 
gör att bolaget och verksamheten får nyttor av köpet, vilket rimligen bör göra 
att verksamheten kan fungera väl. Aktiebolag är därmed i huvudregel en 
olämplig form för att driva välfärdsverksamheter. Stiftelser, föreningar och 
andra former har ett helt annat syfte än bolag och är därmed som utgångspunkt 
ett bättre format för att driva allmännyttiga välfärdstjänster. 

Avsaknad av regler - dys funktionell marknad 
Det finns ett behov av regler i välfärdsbranschen. Idag är mycket oreglerat och 
konkurrensen blir sned när privata aktörer inte behöver ta ett större ansvar än 
för den egna verksamheten. Kommunen å andra sidan, behöver ha en ständig 
beredskap för att ta över verksamheter som lägger ner, får anmärkningar så att 
tillstånd dras in eller går i konkurs. Det innebär alltså att kommunen står som 
försäkring. Hade det varit en marknad, så hade det t ex inneburit att 
försäkringspremier betalats in. Det saknas även regler för att offentliggöra 
resultat av tillsyn, vilket gör att det är svårt för barn och föräldrar att göra 
upplysta val, vilket är förutsättningen för en fungerande marknad. Välfärden är 
därmed en dysfunktionell marknad på många sätt. 

Håll samman stadier 
Det är önskvärt att stadier i grundskolan hålls samman. Det är inte så i Uppsala 
idag. Många stadier bryts på andra tider vilket vi inte anser är önskvärt. Det gör 
även det att konkurrensen sätts ur spel och det kan påverka kvaliteten i skolan 
och möjligheten till en säkerställd betygshantering. 

Utbildningskvalitet och rätten till en skola som ligger nära i bygden 
Uppsala har en stor stad, många tätorter och en stor - mest i Sverige vad gäller 
invånarantal - landsbygd. Elever har rätt till en skola som ligger nära. Det är 
många gånger en lätt fråga, när det finns många skolor. På landsbygden kan det 
istället vara svårt att få ett rejält elevantal. Eftersom en stor del av pengarna 
som tilldelas skolor, offentliga och privata, delas ut på urval av antal elever, så 
kan det vara svårt att få till en hög kvalitet i skolor som är små, dvs det gäller för 
många skolor i bygdemiljö. Nu finns en kompensation för detta, men det finns 
ändå tillfällen då kommunen har behövt fundera över om det går ihop att driva 
en skola vidare när det är få elever. Samtidigt ska sägas att en fungerande skola i 
en bygd är viktig för så mycket mer än enbart för eleverna. Det lockar 
barnfamiljer till platsen om det finns en bra skola nära. Att det offentliga finns 
närvarande skapar förutsättningar för möten och att nyttja lokaler för olika 
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ändamål. Det är därför aldrig lätt att lägga ner en skola, och extra svårt i Uppsala 
kommuns rurala områden. För några år sedan togs ett beslut att lägga ner 
skolan i Åkerlänna-Oxsätra. Det är med glädje vi ser att orten vill återskapa 
skolan, och driva den för ortens bästa, samtidigt som det skapar viss oro för om 
det går att göra detta på ett bra sätt och funderingar över om det var rätt att 
lägga ner skolan från kommunens sida om det skulle vara möjligt. 

Yrkanden 

Ulrik Wärnsberg (S), Helena Hedman Skoglund (L) och Susanne Engström (MP) yrkar på 
följande tillägg: 

Bakgrund 
Kommunen bedrev fram till och med 2018 grundskola i Åkerlänna i den aktuella 
skollokalen, då skolan avvecklades på grund av otillräckligt elevunderlag. 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) yrkar på följande 
tillägg i yttrandet: 

Vid beslutet att avveckla skolan i april 2016 yrkade dåvarande oppositionen på "att 
erbjuda föräldrar och andra intressenter i Åkerlänna att ta över skolan och driva den 
vidare som friskola." 

011e Romlin (C) yrkar avslag till Ulrik Wärnsbergs (S) med fleras yrkande. 

Christopher Lagerqvist (M) yrkar avslag till Ulrik Wärnsbergs (S) med fleras yrkande 
med motiveringen att "otillräckligt elevunderlag" är ett faktafel. 

Linnea Bjuhr (SD) yrkar i första hand att yttrandet kompletteras enligt följande: 

I) Bakgrund/ Uppsala kommuns konsekvensbeskrivning 
Uppsala kommun bedrev Åkerlänna skola i egen regi fram till 2018, då skolan 
avvecklades. I bygden finns en vilja att bygga fler bostäder, byggandet av fler 
bostäder ökar elevunderlaget. Innan nedläggningen av skolan ansökte bygden 
om att få bygga fler bostäder, något som kommunen då avslog. Med tanke på 
bygdens starka vilja till utveckling och bostadsbyggande har Åkerlänna med 
omnejd en potential för ökat elevunderlag. Den genomgående trenden i 
kommunen är dessutom att elevunderlaget för berörd ålderskategori 
förväntas öka. Vidare har Uppsala kommun påbörjat ett arbete med att utreda 
formerna för omvända skolskjutsar, något som skulle kunna ledas till 
Åkerlänna skola, vilket skulle öka elevunderlaget ytterligare. Uppsala 
kommuns bedömning är att landsbygdsskolor är viktiga både för landsbygden 
och kommunen som helhet. De bidrar till minskat resande mellan bostad och 
skola, vilket ligger i linje med kommunens miljöfrämjande arbete. De bidrar 
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också till en levande landsbygd. Utbildningsnämndens sammanvägda 
bedömning är därmed att en nyetablering av Åkerlänna skola är positiv. 

Linnea Bjuhr yrkar i andra hand att yttrandet kompletteras enligt följande under 
stycket Uppsala kommuns konsekvensbeskrivning: 

2) Uppsala kommun ser positivt på en nyetablering av Åkerlänna skola och 
menar att landsbygdsskolorna är viktiga både för landsbygden och 
kommunen som helhet. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till Ulrik Wärnsbergs (S) med fleras yrkande och 
avslag till Jonas Segersams (KD) med fleras yrkande samt Linnea Bjuhrs (SD) yrkande. 

Linnea Bjuhr yrkar i tredje hand bifall till Jonas Segersams (KD) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Linnea Bjuhrs (SD) förstahandsyrkande mot avslag och finner att 
utbildningsnämnden avslår detsamma. 

Ordföranden ställer därpå Linnea Bjuhrs (SD) andrahandsyrkande mot avslag och 
finner att utbildningsnämnden avslår detsamma. 

Ordföranden ställer därefter Ulrik Wärnsbergs (S) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att utbildningsnämnden bifaller förslaget. 

Ordföranden ställer sedan Jonas Segersams (KD) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att utbildningsnämnden avslår förslaget. 

Ordförande ställer slutligen det liggande förslaget under proposition. 
Utbildningsnämnden bifaller förslaget. 

Sammanfattning 

Oxsätra Åkerlänna Utveckling AB har hos Skolinspektionen ansökt om godkännande 
som huvudman för att i Uppsala bedriva förskoleklass, grundskola (årskurs 1-6) samt 
fritidshem vid Åkerlänna skola i Uppsala från och med läsåret 2021/2022. Oxsätra 
Åkerlänna Utveckling AB förhandlar för närvarande med Skolfastigheter AB i Uppsala 
om ett övertagande av kommunens skollokal i Åkerlänna. 

Oxsätra Åkerlänna Utveckling AB är ett bygdebolag vars syfte enligt ansökan är att 
"verka för en positiv utveckling i den glesa bygden kring Åkerlänna och Oxsätra ca 3 mil 
nordväst Uppsala." 
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Oxsätra Åkerlänna Utveckling AB planerar att erbjuda 84 utbildningsplatser i 
förskoleklass och grundskola åk 1-6 samt 50 platser i fritidshem vid fullt utbyggd 
verksamhet år 2026. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-03-30 
Bilaga 1: Yttrande över ansökan från Oxsätra Åkerlänna Utveckling AB 

Bilaga 2: Antal elever grundskola och fritidshem 
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§53 

Yttrande över ansökan från Ulno AB om 
tillstånd för nyetablering av fristående 
grundskola (Dnr SI 2020:985) 

UBN-2020-01671 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lämna yttrande över ansökan från Ulno AB i enlighet med förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) anmäler särskilt 
yttrande: 

Uppsalas problem är inte att vi har för många skolor utan att vissa skolor och 
utbildningar inte håller tillräckligt hög kvalitet. En viktig orsak till den bristande 
kvaliteten är undermålig kontroll och uppföljning av såväl kommunala som 
fristående huvudmän. Fortfarande är det tillåtet att underprestera resultatmässigt 
över tid utan att åtgärder och insatser kommer på plats. Det är därför som Uppsala-
Alliansen har tagit fram ett elvapunktsprogram för höjda elevresultat. Med det 
nuvarande vänsterstyret i Uppsala fortsätter skolornas underprestation. 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun är välvilligt inställd till friskolor som vill 
etablera sig i kommunen. För oss är det inte mängden huvudmän eller skolor som 
är viktiga, utan att undervisningen håller hög kvalitet, och att föräldrar/ 
vårdnadshavare och elever har möjlighet att söka de utbildningar de vill. 

Konkurrens är positivt och gör att även kommunen som huvudman får ett starkare 
incitament att höja kvaliteten och optimera kostnaderna. 

1 svaren sägs, när det finns lediga platser för de utbildningar som avses etableras, 
att det på kort sikt kan innebära omställningskostnader både för kommunen och 
för fristående utförare, men på lång sikt är det svårt att förutsäga vad det innebär 
för kommunen. När det finns brist på kapacitet för utbildningar som avses etableras 
sägs helt enkelt att det inte innebär några negativa konsekvenser för kommunen 
om en etablering sker. 
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Det är bra standardformuleringar, och vi vill betona att för oss så måste 
medborgarnas perspektiv vara utgångspunkten för skolväsendets uppbyggnad, 
inte den kommunala huvudmannens perspektiv. 

Under ärendena argumenterade Socialdemokraterna för att vi bör svara enbart 
som kommunal huvudman, men vi är tacksamma för att det sedan långtid finns en 
relativt bred samsyn i Uppsala kommun att vi välkomnar fristående skolhuvudmän 
på alla stadier om de fyller kraven och håller en hög kvalitet. Vi måste med kraft 
motverka alla tendenser i förvaltningen och nämnden som vill att vi ska se 
fristående utförare som konkurrenter till kommunen, istället för som en självklar 
del av utbudet för de elever som så önskar. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) anmäler särskilt yttrande: 

Välfärdsverksamheter utan vinstuttag 
Uppsala växer, om fristående aktörer, som inte tar ut vinst, utan drivs av att göra 
det bästa för barn och unga i Uppsala, vill vara med och ta ansvar för Uppsalas 
utveckling, så är det välkommet stöd. Aktiebolag har vinst som högre syfte, om 
de inte själva skrivit in en begränsning i bolagsordning (ex särskild 
vinstbegränsning, SVB-bolag). När bolag går med överskott och återinvesterar 
det i verksamheten så leder det till en bättre verksamhet, om bolaget istället 
plockar ut vinst, så avhänds skattekollektivet nyttan av skattepengarna, till 
förmån för ägaren. Detta till skillnad från lön och köp av andra tjänster som då 
gör att bolaget och verksamheten får nyttor av köpet, vilket rimligen bör göra 
att verksamheten kan fungera väl. Aktiebolag är därmed i huvudregel en 
olämplig form för att driva välfärdsverksamheter. Stiftelser, föreningar och 
andra former har ett helt annat syfte än bolag och är därmed som utgångspunkt 
ett bättre format för att driva allmännyttiga välfärdstjänster. 

Avsaknad av regler - dys funktionell marknad 
Det finns ett behov av regler i välfärdsbranschen. Idag är mycket oreglerat och 
konkurrensen blir sned när privata aktörer inte behöver ta ett större ansvar än 
för den egna verksamheten. Kommunen å andra sidan, behöver ha en ständig 
beredskap för att ta över verksamheter som lägger ner, får anmärkningar så att 
tillstånd dras in eller går i konkurs. Det innebär alltså att kommunen står som 
försäkring. Hade det varit en marknad, så hade det t ex inneburit att 
försäkringspremier betalats in. Det saknas även regler för att offentliggöra 
resultat av tillsyn, vilket gör att det är svårt för barn och föräldrar att göra 
upplysta val, vilket är förutsättningen för en fungerande marknad. Välfärden är 
därmed en dysfunktionell marknad på många sätt. 
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Håll samman stadier 
Det är önskvärt att stadier i grundskolan hålls samman. Det är inte så i Uppsala 
idag. Många stadier bryts på andra tider vilket vi inte anser är önskvärt. Det gör 
även det att konkurrensen sätts ur spel och det kan påverka kvaliteten i skolan 
och möjligheten till en säkerställd betygshantering. 

Sammanfattning 

Ulno AB har hos Skolinspektionen ansökt om godkännande som huvudman för att i 
Uppsala bedriva grundskola (årskurs 6-9) samt fritidshem vid Prolympia Uppsala från 
och med läsåret 2021/2022. Ulno AB anger i ansökan att de i Uppsala avser att i ämnet 
idrott och hälsa bedriva viss undervisning i egna lokaler men även hos samverkande 
idrottsföreningar likt övriga Prolympiaskolor i Sverige. Huvudmannen letar i första 
hand lokaler i närheten av Gränby sportfält, men även Årsta och Industristaden är 
intressanta områden. 

Ulno AB planerar att erbjuda 448 utbildningsplatser i grundskola åk 6-9 samt 40 platser 
i fritidshem vid fullt utbyggd verksamhet år 2023. 

Av yttrandet framgår att en nyetablering av Ulno AB vid Prolympia Uppsala med 
grundskola och fritidshem bedöms inte medföra några negativa konsekvenser för 
Uppsala kommuns grundskolor. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-03-30 

Bilaga 1: Yttrande över ansökan från Ulno AB 
Bilaga 2: Antal elever grundskola och fritidshem 
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§54 

Yttrande över ansökan från JENSEN Education 
om tillstånd för utökning av fristående 
grundskola 

UBN-2020-01884 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lämna yttrande över ansökan från JENSEN Education AB i enlighet med 
förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) anmäler särskilt 
yttrande: 

Uppsalas problem är inte att vi har för många skolor utan att vissa skolor och 
utbildningar inte håller tillräckligt hög kvalitet. En viktig orsak till den bristande 
kvaliteten är undermålig kontroll och uppföljning av såväl kommunala som 
fristående huvudmän. Fortfarande är det tillåtet att underprestera resultatmässigt 
över tid utan att åtgärder och insatser kommer på plats. Det är därför som Uppsala-
Alliansen har tagit fram ett elvapunktsprogram för höjda elevresultat. Med det 
nuvarande vänsterstyret i Uppsala fortsätter skolornas underprestation. 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun är välvilligt inställd till friskolor som vill 
etablera sig i kommunen. För oss är det inte mängden huvudmän eller skolor som 
är viktiga, utan att undervisningen håller hög kvalitet, och att föräldrar / 
vårdnadshavare och elever har möjlighet att söka de utbildningar de vill. 

Konkurrens är positivt och gör att även kommunen som huvudman får ett starkare 
incitament att höja kvaliteten och optimera kostnaderna. 

I svaren sägs, när det finns lediga platser för de utbildningar som avses etableras, 
att det på kort sikt kan innebära omställningskostnader både för kommunen och 
för fristående utförare, men på lång sikt är det svårt att förutsäga vad det innebär 
för kommunen. När det finns brist på kapacitet för utbildningar som avses etableras 
sägs helt enkelt att det inte innebär några negativa konsekvenser för kommunen 
om en etablering sker. 
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Det är bra standardformuleringar, och vi vill betona att för oss så måste 
medborgarnas perspektiv vara utgångspunkten för skolväsendets uppbyggnad, 
inte den kommunala huvudmannens perspektiv. 

Under ärendena argumenterade Socialdemokraterna för att vi bör svara enbart 
som kommunal huvudman, men vi är tacksamma för att det sedan långtid finns en 
relativt bred samsyn i Uppsala kommun att vi välkomnar fristående skolhuvudmän 
på alla stadier om de fyller kraven och håller en hög kvalitet. Vi måste med kraft 
motverka alla tendenser i förvaltningen och nämnden som vill att vi ska se 
fristående utförare som konkurrenter till kommunen, istället för som en självklar 
del av utbudet för de elever som så önskar. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) anmäler särskilt yttrande: 

Välfärdsverksamheter utan vinstuttag 
Uppsala växer, om fristående aktörer, som inte tar ut vinst, utan drivs av att göra 
det bästa för barn och unga i Uppsala, vill vara med och ta ansvar för Uppsalas 
utveckling, så är det välkommet stöd. Aktiebolag har vinst som högre syfte, om 
de inte själva skrivit in en begränsning i bolagsordning (ex särskild 
vinstbegränsning, SVB-bolag). När bolag går med överskott och återinvesterar 
det i verksamheten så leder det till en bättre verksamhet, om bolaget istället 
plockar ut vinst, så avhänds skattekollektivet nyttan av skattepengarna, till 
förmån för ägaren. Detta till skillnad från lön och köp av andra tjänster som då 
gör att bolaget och verksamheten får nyttor av köpet, vilket rimligen bör göra 
att verksamheten kan fungera väl. Aktiebolag är därmed i huvudregel en 
olämplig form för att driva välfärdsverksamheter. Stiftelser, föreningar och 
andra former har ett helt annat syfte än bolag och är därmed som utgångspunkt 
ett bättre format för att driva allmännyttiga välfärdstjänster. 

Avsaknad av regler- dys funktionell marknad 
Det finns ett behov av regler i välfärdsbranschen. Idag är mycket oreglerat och 
konkurrensen blir sned när privata aktörer inte behöver ta ett större ansvar än 
för den egna verksamheten. Kommunen å andra sidan, behöver ha en ständig 
beredskap för att ta över verksamheter som lägger ner, får anmärkningar så att 
tillstånd dras in eller går i konkurs. Det innebär alltså att kommunen står som 
försäkring. Hade det varit en marknad, så hade det t ex inneburit att 
försäkringspremier betalats in. Det saknas även regler för att offentliggöra 
resultat av tillsyn, vilket gör att det är svårt för barn och föräldrar att göra 
upplysta val, vilket är förutsättningen för en fungerande marknad. Välfärden är 
därmed en dysfunktionell marknad på många sätt. 
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Håll samman stadier 
Det är önskvärt att stadier i grundskolan hålls samman. Det är inte så i Uppsala 
idag. Många stadier bryts på andra tider vilket vi inte anser är önskvärt. Det gör 
även det att konkurrensen sätts ur spel och det kan påverka kvaliteten i skolan 
och möjligheten till en säkerställd betygshantering. 

Sammanfattning 

JENSEN Education AB har sedan tidigare ett vilande tillstånd att starta en fristående 
skola JENSEN grundskola Uppsala 2 avseende årskurserna 6-9. Huvudmannen har nu 
hos Skolinspektionen ansökt om tillstånd för utökning av befintligt tillstånd för 
JENSEN grundskola Uppsala 2 med årskurserna 4 och 5 samt fritidshem. Utbildningen 
planeras att starta från och med läsåret 2021/2022. 

JENSEN Education AB planerar att erbjuda 120 utbildningsplatser i grundskola åk 4-5 
samt 30 platser i fritidshem vid fullt utbyggd verksamhet läsåret 2022/ 2023. 

En utökning av det befintliga tillståndet för JENSEN grundskola Uppsala 2 med årskurs 
4-5 och fritidshem bedöms inte medföra några negativa konsekvenser för Uppsala 
kommuns grundskolor. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-03-30 

Bilaga 1: Yttrande över ansökan från JENSEN Education 

Bilaga 2: Antal elever grundskola och fritidshem 
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§55 

Ansökan om godkännande som huvudman för 
fristående förskola- Lisali 

UBN-2019-9994 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att med stöd av 2 kap 5 § skollagen (2010:800) godkänna Lisali ekonomisk 
förening som huvudman för förskoleenheten Röda stugans förskola, med 
20 platser i Uppsala, samt 

2. att beslutet gäller under förutsättning att de pedagogiska lokalerna följer 
miljöförvaltningens och brandskyddsmyndighetens krav. 

Sammanfattning 

Lisali ekonomisk förening (organisationsnummer 716422-7030) ansöker om 
godkännande som huvudman för fristående förskola, Röda stugans förskola. 

Utifrån de uppgifter som framkommer av ansökan bedömer utbildningsförvaltningen 
att Lisali ekonomisk förening har förutsättningar att följa de föreskrifter som gäller för 
utbildningen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-04-03 
Bilaga 1: Ansökan 
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§56 

Utbud gymnasieskola och gymnasiesärskola 
för läsåret 2020/2021 

UBN-2019-4434 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att enligt förslag fastställa utbudet för gymnasieskolan och gym nasiesärskolan 
årskurs 1 läsåret 2020/2021. 

Sammanfattning 

Utbildningsnämnden föreslås slutligt fastställa utbudet i gymnasieskola och 
gymnasiesärskola läsåret 2020/21. 

Utbildningsnämnden ansvarar, i egenskap av huvudman för skolan, för vilket utbud 
den kommunala gymnasieskolan och gymnasiesärskolan i Uppsala ska erbjuda. 

Nämnden ska vid sitt utbudsbeslut utgå från de av staten fastställda nationella 
programmen och dess inriktningar, samt eventuellt beviljade särskilda varianter och 
riksrekryterande utbildningar därutöver. Vid sitt beslut ska nämnden ta hänsyn till 
samhällets behov av högre utbildning, arbetsmarknadens långsiktiga behov av 
arbetskraftsförsörjning och de sökandes önskemål om utbildning. Även 
överenskommelser med andra kommuner, via samverkansavtal, och de fristående 
gymnasieskolornas utbud ska vägas in. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-04-08 
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§57 

Revidering av regler för skolmat och 
skolplacering, bytesperioder i grundskolan 

UBN-2020-00757 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att anta reviderat reglemente för skolplacering och skolval inför läsåret 
2020/2021. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och 011e Rom li n (C) reserverar sig mot 
beslutet med följande motivering: 

[ärendet införs en modell med bytesperioder för skolan, fyra stycken per år, i stället 
för nuvarande system där föräldrar och vårdnadshavare själva ska kunna byta skola 
för sina barn när de finner det nödvändigt. 

M, C, KD och SD yrkade att följande formulering skulle tillföras beslutet: 

"De elever som drabbas av mobbning eller andra allvarliga incidenter/händelser ska 
ha rätt att skyndsamt byta skola om eleven så önskar." 

Om inte det skulle bifallas yrkade vi i andra hand avslag på hela förslaget. 

Vi tycker det är så pass viktigt att när det finns allvarliga brister för barnen måste till 
syvende och sist alltid barnen och föräldrarna/vårdnadshavarna själva kunna byta 
skola. Om inte detta kan genomföras så är det inte värt att införa begränsningarna 
om bytesperioder. 

Självklart förstår vi att någon företrädare för skolan, troligen rektor, måste fatta 
beslut om det är ett fall av mobbning eller andra allvarliga incidenter/ händelser, 
men vi tycker ändå det måste vara tydligt redan i beslutet att det är 
elevperspektivet som ges tolkningsföreträde. Det är en viktig princip för oss som 
betonar valfrihet och barnperspektivet. 

Linnea Bjuhr (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
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Styrets skrivning i form av "Regeln om bytesperioder tillämpas inte i de fall en 
rektor akut behöver förflytta en elev" öppnar förvisso upp för rektorer att låta 
elever byta skola tidigare än vad systemet med bytesperioder tillåter. Däremot 
tar skrivningen inte hänsyn till de fall då elevers och rektors syn skiljer sig åt i 
när det är lämpligt för eleven att byta skola. Därför yrkade SD tillsammans med 
Uppsala-Alliansen följande "De elever som drabbas av mobbning eller andra 
allvarliga incidenter/ händelser ska ha rätt att skyndsamt byta skola om eleven 
så önskar." Vi menar att om en situation blir såpass allvarlig och en elev 
skyndsamt vill byta skola måste den möjligheten säkerställas i regelverket. 

Sverigedemokraterna vill dock understryka att i regel ska det vara de som 
mobbar, trakasserar och ställer till med oreda som det ska vidtas åtgärder mot. 
Exempelvis borde det inrättas jourskolor för stökiga elever. Vi hade därför helst 
sett en skrivning i form av att eleven som utsätts ska kunna välja mellan att byta 
skola eller att gärningsmannen ska flyttas. Skrivningen "om eleven så önskar" i 
slutet av yrkandet öppnar dock upp för mer självbestämmande för eleven som 
utsätts. 

När tilläggsyrkandet föll valde SD att rösta avslag på förslaget som helhet 
eftersom vi menar att ovanstående är såpass viktigt att vi inte var beredda att 
stödja förslaget om det inte togs i beaktande. 

Yrkanden 

Christopher Lagerqvist (M) yrkar med instämmande av Jonas Segersam (KD), 011e 
Romlin (C) och Linnea Bjuhr (SD) att: 

De elever som drabbas av mobbning eller andra allvarliga incidenter/händelser ska ha 
rätt att skyndsamt byta skola om eleven så önskar. 

Ordföranden yrkar avslag till Christopher Lagerqvists (M) med fleras yrkande. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till det liggande förslaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Christopher Lagerqvists (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att utbildningsnämnden avslår förslaget. 

Ordförande ställer därefter det liggande förslaget mot avslag och finner att 
utbildningsnämnden bifaller förslaget. 
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Sammanfattning 

Förslaget innebär införandet av bytesperioder i grundskola. 

Enligt reglementet för skolval och skolplacering kan vårdnadshavare när som helst 
lämna in en ansökan om byte av skola under pågående läsår. Sådant byte under 
läsåret sker i mån av plats och genomförs så snart skolan har organiserat mottagandet. 
Ansökningar om byte av skola handläggs regelbundet och erbjuds utifrån relativ närhet 
så snart det uppstår en plats. Placeringar görs under hela läsåret och är inte avgränsat 
till vissa perioder. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterat 2020-03-02 
Bilaga: Reglemente för skolval och skolplacering med förslag på revideringar 
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§58 

Svar på nämndinitiativ med anledning av 
Covid-19 

UBN-2020-01982 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att avslå initiativet mot bakgrund av föredragningen i ärendet. 

Reservation 

Linnea Bjuhr (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för bifall till motionen. 

Yrkande 

Linnea Bjuhr (SD) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer det liggande förslaget mot Linnea Bjuhrs (SD) yrkande. 
Utbildningsnämnden avslår Linnea Bjuhrs (SD) yrkande. 

Sammanfattning 

Linnea Bjuhr (SD) har den 17 mars 2020 lämnat ett initiativ med förslag att kommunen 
snarast verkar för att stänga samtliga skolor och påbörjar undervisning på distans via 
digitala plattformar, samt att kommunen snarast verkar för att fritidshem eller annan 
lämplig skolform hålls öppna för barn till samhällskritisk personal. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-04-02 
Bilaga: Nämndinitiativ med anledning av Covid-19 
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§59 

Svar på nämndinitiativ om att underlätta 
etablering av pedagogisk omsorg 

UBN-2020-02635 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att mot bakgrund av föredragningen avslå förslaget. 

Reservation 

Jonas Segersam (KD) och Linnea Bjuhr (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
bifall till initiativet. 

Särskilt yttrande 

Christopher Lagerqvist (M) och 011e Romlin (C) lämnar särskilt yttrande enligt följande: 

Moderaterna och Centerpartiet försvarar varje familjs och varje elevs rätt att välja 
såväl den barnomsorg som den skola och huvudman som passar dem bäst. Vi sätter 
kvalitet och valfrihet före driftsform. Den Uppsala-modell som de borgerliga 
partierna tog fram har exempelvis tjänat Uppsalas barnfamiljer väl. 

Yrkande 

Jonas Segersam (KD) och Linnea Bjuhr (SD) yrkar bifall till initivativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer det liggande förslaget mot Jonas Segersams (KD) och Linnea 
Bjuhrs (SD) yrkande och finner att utbildningsnämnden bifaller det liggande förslaget. 

Sammanfattning 

Linnea Bjuhr (SD) och Jonas Segersam (KD), lämnade vid nämndens möte 25 mars ett 
nämndinitiativ där utbildningsnämnden föreslås besluta att uppdra åt förvaltningen 
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att utarbeta former för hur etablering av pedagogisk omsorg kan underlättas 
ytterligare, både fristående och kommunalt. 

att starta ett nätverk för verksamheterna inom pedagogisk omsorg, i syfte att stötta 
såväl etablerade verksamheter som nya. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2020-04-15 
Bilaga: Nämndinitiativ om att underlätta etablering av pedagogisk omsorg 
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§60 

Anmälan av delegationsbeslut den 29 april 
2020 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut anmälda den 29 april 2020 till 
protokollet. 

Sammanfattning 

Grundskola 
— Mottagande och placering av elev i förskoleklass, grundskola och grundsärskola, 

7.5.2 

Gymnasieskola 
— Antagningsstatistik för gymnasieprogram Uppsala kommun, årskurs 1 läsåret 

2020/21 

Skolskjuts 
— Ej berättigade skolskjuts/elevresa enligt reglemente, 7.5.12, 7.5.13, 7.6.17 
— Skolkort med befintlig linjetrafik enligt reglemente, 7.5.13 
— Skolskjuts GR enligt reglemente, Beslut elevresor GY mellan bostad och skola, 

7.5.12,7.6.17 
— Delavslag skolskjuts. Ej berättigade skolskjuts/elevresa enligt reglemente med 

skoltaxi, 7.5.12, 7.5.13 

Övriga 
— Delegationsförteckning UBN för perioden 21 mars - 26 april 2020 
— Protokoll Utbildningsnämndens grundskoleutskott 20 mars 2020, SEKRETESS 
— Delegationsbeslut ordförande: Tillfällig förändring i regelverket om 

uppsägningstid för plats i förskola eller pedagogisk omsorg 
— Bilaga till samverkansavtal mellan Uppsala kommun och Heby kommun 
— Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU), 

Hälsinglands Utbildningsförbund 
— Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU), 

Härnösands kommun 
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Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU), Härryda 
kommun 

Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU), Köpings 
kommun 

Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU), 
Ovanåkers kommun 

Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU), 
Sandvikens kommun 

Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU), 
Stockholms stad 

Särskilt samverkansavtal för nationell idrottsutbildning (NIU), Malung-Sälens 
kommun 
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§61 

Anmälan av anmälningsärenden den 29 april 
2020 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att lägga anmälningsärenden anmälda den 29 april 2020 till protokollet. 

Sammanfattning 

1. Domar och beslut 
Dom från Förvaltningsrätten i Uppsala, Tilläggsbelopp enligt skollagen 
(U BN-2018-8657) 
Dom från Förvaltningsrätten i Uppsala, Skolskjuts enligt skollagen (UBN- 
2020-00451) 
Dom från Förvaltningsrätten i Uppsala, Skolskjuts enligt skollagen (UBN- 
2019-10571) 

2. Skrivelser/Avtal/Rapporter 
- Kommunrevisionen: Granskning av kommunens främjande och förebyggande 

arbete bland unga för att minska våld och annan kriminalitet 
Kommunrevisionen: Granskning av hantering och kontroll av anställdas 

bisysslor 
Kommunrevisionen: Granskning av intern kontroll i lönehanteringsprocessen 
Uppföljning skolklagomål och anmälan om kränkande behandlingar -januari 

och februari 2020 

3. Protokoll/protokollsutdrag övrigt 
- Sammanträdesprotokoll 2020-03-13 Kommunala handikapprådet 

4. Inbjudningar/ Konferenser 
- Arbetsmiljöansvar och COVID-19, livesänd föreläsning den 12 maj kl. 09:00 - 

12:00 
- Förbättra nämndens interna kontroll, distansutbildning den 27 maj kl. 09:45 - 

12:30 
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§62 

Deltagande konferens och möten 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar 

1. att inte delta i konferenser och utbildningar anmälda den 29 april 2020 med 
hänsyn till nuvarande budget. 
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